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「外國特定專業人才具有『科技領域』特殊專長者」之資格條件及應備文件 

107.02.06定稿 

資格條件 

Eligibility/prerequisite 

應備文件 

Supporting Documents Required (revised) 

外國特定專業人才具有『科技領域』特殊專長 

 

Foreign specialist personnel with special expertise in science & 

technology  

 

公告「外國特定專業人才具有科技領域特殊專長」，並自外國專業人

才延攬及僱用法施行之日生效 

 

"Foreign specialist personnel with special expertise in science & 

technology” has been announced and shall take effect on the 

implementation date of the Act for the Recruitment and Employment of 

Foreign Professionals. 

 

依據：外國專業人才延攬及僱用法第四條第一項第二款 

 

Basis: Article 4, Paragraph 1, Subparagraphs 2 of the Act for Recruitment 

and Employment of Foreign Professionals 

 

公告事項： 

Notice: 

 

外國特定專業人才具有科技領域特殊專長者，須符合下列條件之一： 

 

Foreign Special Science and Technology Professionals (FSSTPs) must 

meet at least one of the following conditions: 

建議應備文件 

 

Recommended supporting documents 

一、 曾經或現任於其他國家或於我國最近月薪達新臺幣 16萬元。 

 

The applicant has held, or currently holds, a position with a most recent 

monthly salary of over NTD 160,000 in Taiwan or another country  

可提供任職於科技領域相關產業、國內外公私立大專院校或國內外學

術研究機構之薪資證明或繳稅證明文件。 

 

Documents verifying salary or income tax payment relating to 

employment at a technology company, public or private university in 

Taiwan or abroad, or academic research institution in Taiwan or abroad. 
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資格條件 

Eligibility/prerequisite 

應備文件 

Supporting Documents Required (revised) 

 

註： 

學術研究機構係以從事學術研究為宗旨之任何機構。 

 

Notes: 

Research institute refers to any institute with research as its core mission. 

二、 在各類軟體應用、軟體技術、奈米、微機電技術、光電技術、

資訊及通訊技術、通訊傳播技術、自動化系統整合技術、材料

應用技術、高精密感測技術、生物科技、資源開發或能源節約

及尖端基礎研究、國防及軍事戰略等尖端科技上具有獨到才能

或有傑出研發設計或有新創實績。 

 

Those with unique talents or outstanding R&D ability or innovation 

performances in such cutting-edge technological fields as software 

applications, software technology, nanotechnology, optoelectronics, 

information and communication, communication transmission technology, 

automation system integration technology, material application 

technology, high precision sensing technology, biological technology, 

resources development or energy saving, frontier scientific research, and 

national defense and military strategies. 

可提供下列資料之一： 

 

At least one of the following items must be provided: 

 

1. 具博士學位之國內外學歷證書、具 3 年以上相關領域工作經驗之

國內外服務證明、近 3年之學術研究等文件。 

Domestic or foreign certificate verifying possession of a Ph.D. degree, 

verification of domestic or foreign work experience in a relevant field for 

3 years or more, documents verifying academic research during the most 

recent three years. 

 

2.具相關領域工作經驗之國內外服務證明、技術證明(如國內外專利證

書等)、技術移轉(如技術轉合約書等)、獲獎證明等文件。 

 

Documents verifying domestic or foreign work experience in a relevant 

field, technology (such as a domestic or foreign patent certificate, etc.), 

technology licensing (such as technology licensing contract, etc.), or 

receipt of awards. 

 

註： Notes: 

1. 專業才能: Skills 

 

(1)針對具有中子研究專長者，具備下列要件之一： 

Applicants with a background in the field of neutron physics must meet 
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資格條件 

Eligibility/prerequisite 

應備文件 

Supporting Documents Required (revised) 

least one of the following requirements: 

 

A. 物理、化學、核工系所博士畢業，具 2 年以上中子研究經驗；執

行中子散射、繞射以及台澳中子計畫 SIKA實驗設施運轉計畫。 

 

A Ph.D. degree in physics, chemistry, or nuclear engineering with at least 

2 years of neutron research experience; participation in neutron scattering 

or diffraction research, or the Taiwan-Australian neutron instrument 

(SIKA) project. 

 

A. 凝態物理系所博士畢業，具良好凝態物理、中子散射知識，曾公

開發表非彈性中子散射、中子三軸光譜技術之經驗；ANSTO非彈

性光譜儀之儀器科學研究。 

 

A Ph.D. in condensed matter physics, with good knowledge of condensed 

matter physics and inelastic neutron scattering; publication of papers on 

inelastic neutron scattering or neutron triple axis spectrometry; research 

employing the ANSTO inelastic spectrometer. 

 

(2)其餘領域：應具有 3年以上相關領域之工作經驗 

 

Other fields: Evidence verifying at least three years of professional 

working experience in a relevant field. 

 

2.學術研究： 

於國內外投稿並發表之學術性著作，如下： 

 

Evidence of academic research output must be provided in the form of 

scholarly works published in Taiwan or abroad, such as the following: 
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資格條件 

Eligibility/prerequisite 

應備文件 

Supporting Documents Required (revised) 

(1)期刊論文： 

  已於學術期刊發表之論文，或業經學術期刊接受刊載並出具證明之

論文(應檢附接受函或相關證明文件)。 

 

Journal articles: Author or co-author of a journal article published in a 

peer-reviewed scholarly journal. Manuscripts must be accompanied with 

proof of acceptance by a publisher. 

 

(2)研討會論文：  

 已於研討會發表之論文，或業經研討會主辦單位接受，預定發表之

論文(應檢附接受函或相關證明文件)。  

 

Conference papers: Author or co-author of a paper issued at a conference 

or accepted by a conference organizer for issuance. Must be accompanied 

with proof of acceptance. 

 

(3)專書或專書論文： 

 具有原創性及重要學術價值，並由國內外具審查制度之出版單位出

版之專書、專書論文(含經典譯注深度導讀，不含教科書、文藝創作、

翻譯著作或已發表之論文彙編)。業經接受刊載但尚未出版者，應檢

附相關證明文件。 

 

Books or book chapters: Author or co-author of a book or book chapter 

that is original or possessing important scholarly value and has been 

published by a domestic or foreign publisher possessing a review systems 

(includes in-depth interpretations of classic works; does not include 

textbooks, cultural works, translated works, or published collections of 

papers) In the case of works that have been accepted but not yet been 

published, please attach relevant verifying documents. 
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資格條件 

Eligibility/prerequisite 

應備文件 

Supporting Documents Required (revised) 

 

(4)其他專業著作：  

  其他具學術價值之專業著作，或被高度引用之軟體程式碼、創作工

具等。  

 

Other specialized works: Other specialized works possessing academic 

value, or software programs or creative tools that are widely cited. 

三、 在人工智慧、物聯網、擴增實境、區塊鏈、虛擬實境、機器人、

積層製造等前瞻科技上具有獨到才能或有傑出研發設計或有新

創實績。 

 

Those with unique talents , outstanding R&D ability or innovation 

performances in forward-looking technologies such as AI, IoT, AU, 

blockchain, VR, robots, and additive manufacturing. 

可提供下列資料之一： 

 

At least one of the following items must be provided: 

 

1. 具博士學位之國內外學歷證書、具 3年以上相關領域工作經驗之國

內外服務證明、近 3年之學術研究等文件。 

 

Domestic or foreign certificate verifying possession of a Ph.D. degree, 

verification of domestic or foreign work experience in a relevant field for 

3 years or more, documents verifying academic research during the most 

recent three years. 

 

2. 具相關領域工作經驗之國內外服務證明、技術證明(如國內外專利

證書等)、技術移轉(如技術轉合約書等)、獲獎證明等文件。 

 

Documents verifying domestic or foreign work experience in a relevant 

field, technology (such as a domestic or foreign patent certificate, etc.), 

technology licensing (such as technology licensing contract, etc.), or 

receipt of awards. 

 

註： Notes: 

1. 專業才能: Skills 
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資格條件 

Eligibility/prerequisite 

應備文件 

Supporting Documents Required (revised) 

(1)針對具有中子研究專長者，具備下列要件之一： 

Applicants with a background in the field of neutron physics must meet 

least one of the following requirements: 

 

A. 物理、化學、核工系所博士畢業，具 2 年以上中子研究經驗；執

行中子散射、繞射以及台澳中子計畫 SIKA實驗設施運轉計畫。 

 

A Ph.D. degree in physics, chemistry, or nuclear engineering with at least 

2 years of neutron research experience; participation in neutron scattering 

or diffraction research, or the Taiwan-Australian neutron instrument 

(SIKA) project. 

B. 凝態物理系所博士畢業，具良好凝態物理、中子散射知識，曾公

開發表非彈性中子散射、中子三軸光譜技術之經驗；ANSTO非彈

性光譜儀之儀器科學研究。 

 

A Ph.D. in condensed matter physics, with good knowledge of condensed 

matter physics and inelastic neutron scattering; publication of papers on 

inelastic neutron scattering or neutron triple axis spectrometry; research 

employing the ANSTO inelastic spectrometer. 

 

(2)其餘領域：應具有 3年以上相關領域之工作經驗 

 

Other fields: Evidence verifying at least three years of professional 

working experience in a relevant field. 

 

2.學術研究： 

於國內外投稿並發表之學術性著作，如下： 

 

Evidence of academic research output must be provided in the form of 

scholarly works published in Taiwan or abroad, such as the following: 
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資格條件 

Eligibility/prerequisite 

應備文件 

Supporting Documents Required (revised) 

 

(1)期刊論文： 

  已於學術期刊發表之論文，或業經學術期刊接受刊載並出具證明之

論文(應檢附接受函或相關證明文件)。 

 

Journal articles: Author or co-author of a journal article published in a 

peer-reviewed scholarly journal. Manuscripts must be accompanied with 

proof of acceptance by the publisher. 

 

(2)研討會論文：  

 已於研討會發表之論文，或業經研討會主辦單位接受，預定發表之

論文(應檢附接受函或相關證明文件)。  

 

Conference papers: Author or co-author of a paper issued at a conference 

or accepted by a conference organizer for issuance. Must be accompanied 

with proof of acceptance. 

 

(3)專書或專書論文： 

具有原創性及重要學術價值，並由國內外具審查制度之出版單位出

版之專書、專書論文(含經典譯注深度導讀，不含教科書、文藝創

作、翻譯著作或已發表之論文彙編)。業經接受刊載但尚未出版者，

應檢附相關證明文件。 

 

Books or book chapters: Author or co-author of a book or book chapter 

that is original or possessing important scholarly value and has been 

published by a domestic or foreign publisher possessing a review systems 

(includes in-depth interpretations of classic works; does not include 

textbooks, cultural works, translated works, or published collections of 

papers) In the case of works that have been accepted but not yet been 
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資格條件 

Eligibility/prerequisite 

應備文件 

Supporting Documents Required (revised) 

published, please attach relevant verifying documents. 

 

(4)其他專業著作：  

  其他具學術價值之專業著作，或被高度引用之軟體程式碼、創作工

具等。  

 

Other specialized works: Other specialized works possessing academic 

value, or software programs or creative tools that are widely cited. 

四、 諾貝爾獎得主(Nobel Prize)、唐獎得主(Tang Prize)、沃爾夫獎得

主(Wolf Prize)、費爾茲獎得主(Fields Medals)或其他相當資格之

國際獎項得主。 

 

Nobel laureates, Tang Prize recipients, Wolf Prize recipients, Fields Medal 

recipients, or recipients of other internationally-recognized awards at an 

equivalent level. 

可提供具國際性之國內外重要獎項獲獎證明文件。 

 

Evidence of receipt internationally-recognized domestic or foreign awards 

or prizes. 

五、 國家科學院院士、國家院士級學者。 

 

Academician at a national academy of sciences or scholar at an equivalent 

national level. 

1. 建議涵蓋國內外各領域之國家科學院。 

National academies of science in various fields located either domestically 

or overseas is proposed to be included. 

 

2. 院士為各國設立的科學技術方面的最高學術稱號，為終身榮譽。 

Academician is a nation’s highest title in various fields of science and 

technology, and is a lifelong honor. 

 

3. 建議可提供國內外院士證書或相當之證明文件。 

It is recommended that a domestic or foreign academician certificate or 

equivalent verifying document be provided. 

六、 現任或曾任大學講座教授、教授、副教授、或研究機構之研究員

及副研究員，在學術上有重要貢獻或重要專門著作或最近 3年內

有研究成果發表為國際所推崇者。 

1. 涵蓋國內外公私立大學及研究機構(以從事學術研究為宗旨之任何

機構)。 
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資格條件 

Eligibility/prerequisite 

應備文件 

Supporting Documents Required (revised) 

 

The applicant has currently or has previously been a university chair 

professor, professor, associate professor, or research institution researcher 

or associate research researcher, has important academic contributions or 

important professional works, or has earned recognition for published 

research results during the most recent three years. 

Includes public or private universities and research institutions 

(institutions with research as their core mission.) located in Taiwan and 

abroad. 

 

可提供下列資料之一： 

At least one of the following items must be provided: 

 

2. 具博士學位之國內外學歷證書、具 3年以上相關領域工作經驗之國

內外服務證明、近 3年之學術研究等文件。 

 

Domestic or foreign certificate verifying possession of a Ph.D. degree, 

verification of domestic or foreign work experience in a relevant field for 

3 years or more, documents verifying academic research during the most 

recent three years. 

 

3. 具相關領域工作經驗之國內外服務證明、技術證明(如國內外專利

證書等)、技術移轉(如技術轉合約書等)、獲獎證明等文件。 

 

Documents verifying domestic or foreign work experience in a relevant 

field, technology (such as a domestic or foreign patent certificate, etc.), 

technology licensing (such as technology licensing contract, etc.), or 

receipt of awards. 

 

註：於國內外投稿並發表之學術性著作： 

Notes: Evidence of academic research output must be provided in the 

form of scholarly works published in Taiwan or abroad, such as the 

following: 

(1)期刊論文： 

  已於學術期刊發表之論文，或業經學術期刊接受刊載並出具證明之

論文(應檢附接受函或相關證明文件)。 
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資格條件 

Eligibility/prerequisite 

應備文件 

Supporting Documents Required (revised) 

 

Journal articles: Author or co-author of a journal article published in a 

peer-reviewed scholarly journal. Manuscripts must be accompanied with 

proof of acceptance by the publisher. 

 

(2)研討會論文：  

 已於研討會發表之論文，或業經研討會主辦單位接受，預定發表之

論文(應檢附接受函或相關證明文件)。  

 

Conference papers: Author or co-author of a paper issued at a conference 

or accepted by a conference organizer for issuance. Must be accompanied 

with proof of acceptance. 

 

(3)專書或專書論文： 

 具有原創性及重要學術價值，並由國內外具審查制度之出版單位出

版之專書、專書論文(含經典譯注深度導讀，不含教科書、文藝創作、

翻譯著作或已發表之論文彙編)。業經接受刊載但尚未出版者，應檢

附相關證明文件。 

 

Books or book chapters: Author or co-author of a book or book chapter 

that is original or possessing important scholarly value and has been 

published by a domestic or foreign publisher possessing a review systems 

(includes in-depth interpretations of classic works; does not include 

textbooks, cultural works, translated works, or published collections of 

papers) In the case of works that have been accepted but not yet been 

published, please attach relevant verifying documents. 

 

(4)其他專業著作：  

  其他具學術價值之專業著作，或被高度引用之軟體程式碼、創作工
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資格條件 

Eligibility/prerequisite 

應備文件 

Supporting Documents Required (revised) 

具等。  

 

Other specialized works: Other specialized works possessing academic 

value, or software programs or creative tools that are widely cited. 

 

七、 獲得博士學位後，繼續執行專門職業或於研究機構從事研究工作

或於科技機構從事科技研發或管理工作 4年以上者。 

 

Those who have received a Ph.D. degree and have continued to practice in 

their professional field, or who perform research at research institutions, 

or who perform technology research and development or management at 

institutions of science and technology for more than four years. 

1.建議應包括專門職業及技術人員考試法所稱專門職業及技術人員，

係指具備經由現代教育或訓練之培養過程獲得特殊學識或技能，且

其所從事之業務，與公共利益或人民之生命、身心健康、財產等權

利有密切關係，並依法律應經考試及格領有證書之人員。 

 

It is recommended that the specialized occupations and technical 

personnel specified in the Professionals and Technologists Examinations 

Act be included; these refer to personnel who possess special academic 

knowledge or skills as a result of a modern education or training, engage 

in work that is closely connected with the public interest or the people's 

right to life, physical or mental health, or property, and have received 

certification after successfully passing examination in accordance with 

law. 

 

2.科技機構建議包括： 

(1)公私立大專院校及公立研究機構。 

(2)行政法人學術研究機構及財團法人學術研究機構。 

(3)設有科技研發或管理單位之政府機關(構)。 

 

It is recommended that institutions of science and technology include:  

(1) Public or private colleges/university and public research 

institutions. 

(2) Administrative academic institutions and nonprofit foundation 

academic research institutions. 

(3) Government agencies or organizations with technology research 

http://law.moj.gov.tw/Eng/LawClass/LawContent.aspx?PCODE=R0040001
http://law.moj.gov.tw/Eng/LawClass/LawContent.aspx?PCODE=R0040001
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資格條件 

Eligibility/prerequisite 

應備文件 

Supporting Documents Required (revised) 

and development or management divisions. 

 

3.可提供下列資料之一： 

(1)具博士學位之國內外學歷證書、具 4年以上相關領域工作經驗之國

內外服務證明、近 4年之學術研究等文件。 

(2)具博士學位之國內外學歷證書、具 4年以上相關領域工作經驗之國

內外服務證明(如聘書)、技術證明(如國內外專利證書等)、技術移

轉(如技術轉合約書等)、獲獎證明等文件。 

 

At least one of the following items must be provided: 

(1) Domestic or foreign certificate verifying possession of a Ph.D. degree, 

verification of domestic or foreign work experience in a relevant field 

for 4 years or more, documents verifying academic research during the 

most recent four years. 

(2) Domestic or foreign certificate verifying possession of a Ph.D. degree, 

documents verifying at least 4 years of domestic or foreign work 

experience in a relevant field (such as letter of employment), 

technology (such as domestic or foreign patent certificates, etc.), 

technology licensing (such as technology licensing contract, etc.), or 

receipt of awards. 

八、 在特殊技術或科技機構之科技研發或管理工作上，具有獨到之才

能，為國內外所少見者。 

 

Those who have special expertise or perform science and technology 

research and development or management work at institutions of science 

and technology, and whose distinctive abilities are very uncommon both 

in Taiwan and abroad. 

可提供下列資料之一： 

At least one of the following items must be provided: 

 

1. 具博士學位之國內外學歷證書、具 3 年以上相關領域工作經驗之

國內外服務證明、近 3年之學術研究等文件。 

 

Domestic or foreign certificate verifying possession of a Ph.D. degree, 

verification of domestic or foreign work experience in a relevant field for 

3 years or more, documents verifying academic research during the most 

recent three years. 
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資格條件 

Eligibility/prerequisite 

應備文件 

Supporting Documents Required (revised) 

 

2.具相關領域工作經驗之國內外服務證明、技術證明(如國內外專利證

書等)、技術移轉(如技術轉合約書等)、獲獎證明等文件。 

 

Documents verifying domestic or foreign work experience in a relevant 

field, technology (such as a domestic or foreign patent certificate, etc.), 

technology licensing (such as technology licensing contract, etc.), or 

receipt of awards. 

九、 具有博士學位且其專長為國內所欠缺者。 

 

Holders of a Ph.D. degree who possess special expertise that is lacking in 

Taiwan. 

可提供下列資料： 

 

The following items may be provided: 

 

具博士學位之國內外學歷證書、具科技領域工作經驗之國內外服務證

明(如聘書)、技術證明(如國內外專利證書等)、技術移轉(如技術轉合

約書等)、獲獎證明等文件。 

 

Domestic or foreign certificate verifying possession of a Ph.D. degree, 

documents verifying domestic or foreign work experience in a field of 

science or technology (such as letter of employment), technology (such as 

domestic or foreign patent certificates, etc.), technology licensing (such as 

technology licensing contract, etc.), or receipt of awards. 

 


